
2017D30562 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de Minister van Defensie over de Aandachtspunten bij de ontwerpbe-
groting 2018 van het Ministerie van Defensie (Kamerstuk 34 775 X, nr. 11). 

De fungerend voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De griffier van de commissie,
De Lange 
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Nr. Vraag 
1 Wat zijn de gevolgen van het tekort van 850 miljoen euro door de 

stijging van de dollarkoers voor de aanschaf van de F-35? Hoe 
wordt hierop ingespeeld? 

2 Welke investeringen zijn er nodig voor de begroting van 2018 om 
de huidige ambities waar te maken? 

3 Welke subsidie-uitgaven zijn er begroot voor de begroting voor 
2018? 

4 Deelt u de opvatting van de Algemene Rekenkamer (AR) dat «het 
zaak is om voorrang te geven aan investeringen die nodig zijn om 
de huidige ambities waar te kunnen maken»? Kunt u aangeven aan 
welke uitgaven de extra fondsen in dat geval voorrang moet 
worden gegeven? 

5 Deelt u tevens de opvattingen dat (pas) daarna nieuwe ambities 
aan bod moeten komen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, aan welke 
denkt u dan? 

6 Op welke wijze bent u voornemens de druk op de aanbestedings-
procedures te verminderen? Kunt u dat uitwerken? 

7 Is er nog steeds sprake van een gebrek aan beheersbaarheid van 
de projectenportefeuille bij uw ministerie? Zo ja, op welke concrete 
manieren manifesteert zich dit? 

8 Kunt u aangeven of de verruiming van het defensiebudget 
aanleiding geeft tot verdere besluitvorming over de aanschaf van 
de MQ-9 Reaper, zoals in 2016 door Minister Hennis-Plasschaert 
toegezegd? Zo ja, wat is de verwachte tijdslijn met betrekking tot 
de aanschaf en inzet van de Reaper, de training van het personeel, 
de stationering en eventuele bewapening? Kunt u de Kamer 
daarover thans informeren? 

9 Kunt u aangeven op welke termijn de A-brieven over de nieuwe 
M-fregatten en mijnenbestrijdingsvaartuigen zullen worden 
verzonden, gezien de door de AR beschreven druk op het 
Nederlandse aanbestedingsproces en het feit dat de Belgen al 
verder zijn in hun processen hieromtrent? Kunt u dit ook voor alle 
andere projecten aangeven? Zo nee, kunt u uiteenzetten waarom 
dit niet kan en waarom dit langer moet duren? 

10 Kunt u uiteenzetten wat de gevolgen zijn van de aanhangige artikel 
100-brieven voor de gereedheid? Welke knelpunten levert dit op 
voor u en hoe worden deze ondervangen? 

11 In hoeverre kunnen met de groei van de begroting voor 2018 de 
geconstateerde beperkingen in de gereedheid worden opgelost? 

12 Wat kunnen de gevolgen zijn van extra druk op het aanbestedings-
proces als gevolg van een groeiend budget? 

13 Hoeveel oefeningen van de luchtmobiele brigade hebben niet 
plaats kunnen vinden vanwege de Chinook inzet in Mali? Zijn hier 
vervangende oefeningen voor georganiseerd? Zijn er ook andere 
onderdelen van de krijgsmacht die hierdoor in mindere mate 
hebben kunnen oefenen? Ligt er een plan om een dergelijk 
scenario in de toekomst te voorkomen? 

14 Deelt u de opvatting van de AR dat «nog maar beperkt criteria» zijn 
ontwikkeld voor het beoordelen van de personele gereedheid? Zo 
nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze geeft u opvolging aan 
deze constatering? 

15 Kunt u een overzicht geven van de stand van zaken met betrekking 
tot de personele vulling of functiecategorieën waar «de schaarste 
sterk voelbaar is»? Kunt u dat toelichten? 

16 Aan de hand van welke criteria beoordeelt u de personele 
gereedheid? 
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17 Hebt u de indruk dat u «geen volledig inzicht» heeft in de effecten 

van de gereedstelling op de inzet van de gereedstelling? Zo nee, 
welke maatregelen neemt u om een dergelijk volledig inzicht tot 
stand te brengen? 

18 Bent u voornemens om in lijn met de aanbeveling van de AR in de 
startnotitie duidelijker te onderbouwen waar meerjarencijfers op 
zijn gebaseerd? 

19 Kunt u een concreter beeld schetsen van de daadwerkelijke invloed 
op de gereedheid van de inzet in de missie in Mali, de strijd tegen 
IS en Operation Resolute Support? Wat zijn bijvoorbeeld de 
gevolgen van de voorgenomen inzet van de F-16 volgend jaar in 
Irak voor de personele en materiele gereedheid? 

20 Deelt u de opvatting van de AR dat de transparantie over de 
uitgaven van de NAVO verbeterd kunnen worden? Zo nee, waarom 
niet? Bent u bereid de transparantie over de NAVO-uitgaven te 
vergroten? Zo ja, hoe? 

21 Wat zijn voor u de gevolgen van het feit dat ongeveer een derde 
van de gecontroleerde NAVO-jaarrekeningen al jaren geen 
goedkeurend oordeel krijgen?
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